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BR-01.0012.1.3.5.2011 

Protokół nr 7/2011 

z posiedzenia Komisji Budżetowej 

Rady Miasta Krakowa 

odbytego w dniu 15 marca 2011 roku 

w sali Lea Urzędu Miasta Krakowa 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Andrzej Hawranek – Przewodniczący 

Komisji, udział wzięli członkowie Komisji oraz goście wg list obecności stanowiących 

załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. Przewodniczący Komisji po stwierdzeniu 

quorum pozwalającego na podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 15.00 otworzył 

posiedzenie Komisji witając członków Komisji oraz gości. 

Następnie zapytał o uwagi do przekazanego wcześniej porządku posiedzenia. Nie zgłoszono 

uwag. 

 

Komisja przez aklamację przyjęła porządek posiedzenia w brzmieniu: 

1.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Krakowa na rok 2011 

(dot. zmniejszenia planu dochodów w dziale 758 oraz zmniejszenia planu wydatków 

w działach: 801 i 854) – druk nr 129. 

2.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki opłat za korzystanie przez 

operatora i przewoźnika z przystanków komunikacyjnych lub dworców, których 

właścicielem albo zarządzającym jest Gmina Miejska Kraków (druk nr 108). 

3.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia uprawnień do bezpłatnych 

przejazdów środkami komunikacji miejskiej w Krakowie (druk nr 109). 

4.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/375/07 Rady Miasta 

Krakowa z dnia 5 grudnia 2007 roku w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe, 

uprawnień do przejazdów ulgowych oraz przepisów taryfowych w komunikacji miejskiej 

w Krakowie realizowanej na obszarze Gminy Miejskiej Kraków oraz Miast i Gmin, które 

przystąpiły do porozumień międzygminnych w zakresie lokalnego transportu zbiorowego 

(z późn. zmianami) – druk nr 110. 

5.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/272/07 Rady Miasta 

Krakowa z dnia 26 września 2007 roku w sprawie określenia szczegółowych zasad 

przyznawania przez Gminę Miejską Kraków pomocy w formie usług opiekuńczych, zakresu 

czynności wchodzących w skład usług opiekuńczych oraz szczegółowych zasad ustalania 

wysokości odpłatności za usługi opiekuńcze (z późn. zm.) – druk nr 127. 

6.Wybór kandydata na Wiceprzewodniczącego Komisji Budżetowej. 

7.Sprawy bieżące. 

 

Ad. 1. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Krakowa na rok 

2011 (dot. zmniejszenia planu dochodów w dziale 758 oraz zmniejszenia planu 

wydatków w działach: 801 i 854) – druk nr 129. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Okarmus – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta. 

Poinformowała, że projekt dotyczy zmniejszenia planu dochodów i wydatków w związku 

z otrzymaną informacją o wynikających z ustawy budżetowej na 2011 r. rocznych kwotach 

części subwencji ogólnej, z której wynika zmniejszenie planowanej subwencji na oświatę.  
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W dyskusji, w której udział wzięli: Anna Mroczek, Patrick den Bult, Mirosław Gilarski, 

Bogusław Kośmider, Dominik Jaśkowiec, Magdalena Bassara, członkowie Komisji 

m.in. pytali ile jeszcze w ciągu roku może wpłynąć informacji o zmniejszeniu subwencji 

oświatowej, czy zmniejszenie subwencji oznacza konieczność zmniejszenia wydatków czy 

np. uda się pokryć niedobór w ciągu roku z oszczędności lub z dochodów z innych źródeł, co 

będzie jeśli inne dochody nie będą wyższe niż zaplanowano, czy jest możliwość przeniesienia 

na ten cel środków np. zaplanowanych na kulturę. Pytano o informację na temat 

przewidywanej na najbliższe lata sytuacji ilościowej w oświacie oraz czy nie nadszedł czas na 

reformę zarządzania i reformę struktury szkolnictwa polegającą np. na tworzeniu zespołów 

szkolno-przedszkolnych i likwidacji Zespołu Ekonomiki Oświaty. 

Odpowiedzi na pytania i dodatkowych wyjaśnień udzielili: Lesław Fijał – Skarbnik Miasta 

Krakowa, Małgorzata Okarmus i Anna Korfel-Jasińska – Dyrektor Wydziału Edukacji.  

Lesław Fijał m.in. objaśnił zasady rozdzielania subwencji dla samorządów. Przypomniał 

także, że w budżecie Miasta Krakowa na 2011 r. nie w pełni zabezpieczono środki na 

obligatoryjne podwyżki płac dla nauczycieli (była o tym mowa w objaśnieniach do projektu) 

budżetu. Jeśli w ciągu roku pojawią się jakieś rezerwy środków to zostaną przeznaczone na 

ten cel. Środki na podwyżki muszą się znaleźć nawet kosztem rezygnacji z innych zadań 

fakultatywnych.  

Anna Korfel-Jasińska poinformowała że Wydział Edukacji jest zobowiązany przygotować 

informację na temat sytuacji ilościowej w oświacie do końca października każdego roku. 

Informacja ta, uaktualniona jest dostępna w Biuletynie Informacji Publicznej. Odnosząc się 

do pytań o reformę zarządzania i struktury oświaty poinformowała, że została przyjęta 

uchwała Rady dotycząca strategii rozwoju edukacji na kolejne lata i właśnie jest wdrażana. 

Przewiduje się m.in. racjonalizację sieci szkół ponadgimnazjalnych. Nie ma natomiast zgody 

na łączenie szkół podstawowych z przedszkolami. 

Komisja w obecności 11 członków Komisji, 9 głosami „za pozytywnym 

zaopiniowaniem”, przy 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Krakowa na rok 2011 

(dot. zmniejszenia planu dochodów w dziale 758 oraz zmniejszenia planu wydatków 

w działach: 801 i 854) – druk nr 129 (Opinia Nr 6/2011 z 15 marca 2011 r.). 
 

Ad. 2. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki opłat za korzystanie przez 

operatora i przewoźnika z przystanków komunikacyjnych lub dworców, których 

właścicielem albo zarządzającym jest Gmina Miejska Kraków (druk nr 108). 

 

Projekt uchwały nie był przedstawiany ponieważ Radni mogli zapoznać się z nimi wcześniej. 

W dyskusji, w której udział wzięli: Andrzej Hawranek, Mirosław Gilarski, Dominik 

Jaśkowiec, Sławomir Ptaszkiewicz, Anna Mroczek m.in. pytano o skutki finansowe 

zaproponowanej uchwały, ile za korzystanie z przystanków będzie płacił przewoźnik miejski, 

czy zaproponowana opłata jest maksymalną możliwą opłatą i jak będzie rozliczana. Pytano 

także czy nadal obowiązuje umowa Gminy z firmą reklamową, która w zamian za możliwość 

umieszczania reklam finansowała budowę i remonty wiat przystankowych oraz jaki jest koszt 

wykonania jednego przystanku. 

Odpowiedzi na pytania i dodatkowych wyjaśnień udzielił Henryk Kamski – Zastępca 

Dyrektora Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu. 

M.in. poinformował, że proponowana uchwała jest konsekwencją ustawy z 16 grudnia 2010 r. 

o publicznym transporcie zbiorowym, która przenosi obowiązek utrzymania przystanków 

z przewoźnika na Gminę. Poinformował, że nadal obowiązuje umowa z dwoma firmami 

reklamowymi, która została zawarta na 15 lat. Firmy te jednak nie są zainteresowane budową 

przystanków na peryferiach ze względu na małą ilość osób korzystających z nich 
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a zapotrzebowanie na te przystanki jest bardzo duże. Przedstawił szacowane wpływy 

z wprowadzanych opłat i koszt utrzymania przystanków. 

Komisja w obecności 11 członków Komisji, 11 głosami „za pozytywnym 

zaopiniowaniem” - jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

ustalenia stawki opłat za korzystanie przez operatora i przewoźnika z przystanków 

komunikacyjnych lub dworców, których właścicielem albo zarządzającym jest Gmina 

Miejska Kraków (druk nr 108)  (Opinia Nr 7/2011 z 15 marca 2011 r.). 
 

Ad. 3. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia uprawnień do bezpłatnych 

przejazdów środkami komunikacji miejskiej w Krakowie (druk nr 109). 

 

Projekt uchwały nie był przedstawiany ponieważ Radni mogli zapoznać się z nimi wcześniej. 

W dyskusji udział wzięli: Andrzej Hawranek, Mirosław Gilarski i Henryk Kamski – Zastępca 

Dyrektora Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu. 

Andrzej Hawranek pytał o skutki finansowe zaproponowanych bezpłatnych przejazdów 

komunikacją miejską. 

Mirosław Gilarski pytał czy nie byłoby właściwe, aby zamiast bezpłatnego przejazdu linią 

nr 8 w dniach 1, 2 i 3 maja 2011 r., wprowadzić bezpłatny przejazd linią nr 18, która również 

jedzie przez miejsca związane z Janem Pawłem II, a jej koszt ze względu m.in. na krótszą 

trasę jest mniejszy. 

Henryk Kamski przedstawił koszt funkcjonowania linii nr 8 w dzień powszedni, w sobotę 

i w niedzielę oraz szacowane wpływy z tytułu korzystania z tej linii, które zostaną utracone 

w przypadku wprowadzenia bezpłatnych przejazdów w dniach 1-3 maja br. Przedstawił także 

argumenty za bezpłatnymi przejazdami linią 8. 

Komisja w obecności 11 członków Komisji, 9 głosami „za pozytywnym 

zaopiniowaniem”, przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie ustanowienia uprawnień do bezpłatnych przejazdów 

środkami komunikacji miejskiej w Krakowie (druk nr 109) (Opinia Nr 8/2011 z 15 

marca 2011 r.). 
 

Ad. 4. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/375/07 Rady 

Miasta Krakowa z dnia 5 grudnia 2007 roku w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi 

przewozowe, uprawnień do przejazdów ulgowych oraz przepisów taryfowych 

w komunikacji miejskiej w Krakowie realizowanej na obszarze Gminy Miejskiej 

Kraków oraz Miast i Gmin, które przystąpiły do porozumień międzygminnych 

w zakresie lokalnego transportu zbiorowego (z późn. zmianami) – druk nr 110. 

 

Projekt uchwały nie był przedstawiany ponieważ Radni mogli zapoznać się z nim wcześniej. 

W dyskusji udział wzięli: Dominik Jaśkowiec, Andrzej Hawranek, Henryk Kamski – 

Zastępca Dyrektora Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu. 

Andrzej Hawranek pytał o skutki finansowe zaproponowanej uchwały. 

Dominik Jaśkowiec postawił wniosek o negatywne zaopiniowanie projektu uchwały z uwagi 

na brak kryteriów według których dokonano wyboru instytucji kultury, których bilety wstępu 

uprawniają do bezpłatnego przejazdu komunikacją miejską.  

Henryk Kamski przedstawił przewidywane skutki finansowe i poinformował, że wyboru 

instytucji kultury dokonał po przeprowadzonych konsultacjach Wydział Kultury 

i Dziedzictwa Narodowego.  

Komisja w obecności 9 członków Komisji, 5 głosami „za negatywnym zaopiniowaniem”, 

przy 1 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się” negatywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/375/07 Rady Miasta Krakowa z dnia 5 grudnia 
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2007 roku w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe, uprawnień do 

przejazdów ulgowych oraz przepisów taryfowych w komunikacji miejskiej w Krakowie 

realizowanej na obszarze Gminy Miejskiej Kraków oraz Miast i Gmin, które przystąpiły 

do porozumień międzygminnych w zakresie lokalnego transportu zbiorowego (z późn. 

zmianami) – druk nr 110 (Opinia Nr 9/2011 z 15 marca 2011 r.). 
 

Ad. 5. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/272/07 Rady 

Miasta Krakowa z dnia 26 września 2007 roku w sprawie określenia szczegółowych 

zasad przyznawania przez Gminę Miejską Kraków pomocy w formie usług 

opiekuńczych, zakresu czynności wchodzących w skład usług opiekuńczych oraz 

szczegółowych zasad ustalania wysokości odpłatności za usługi opiekuńcze (z późn. zm.) 

– druk nr 127. 

 

Projekt uchwały nie był przedstawiany ponieważ Radni mogli zapoznać się z nimi wcześniej. 

W krótkiej dyskusji Andrzej Hawranek pytał o skutki finansowe zaproponowanej uchwały. 

Jacek Kowalczyk – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

poinformował, że skutki finansowe uchwały będą minimalne, ponieważ dotyczy ona 

pojedynczych przypadków. 

Komisja w obecności 10 członków Komisji, 9 głosami „za pozytywnym 

zaopiniowaniem”, przy 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/272/07 Rady Miasta Krakowa 

z dnia 26 września 2007 roku w sprawie określenia szczegółowych zasad przyznawania 

przez Gminę Miejską Kraków pomocy w formie usług opiekuńczych, zakresu czynności 

wchodzących w skład usług opiekuńczych oraz szczegółowych zasad ustalania wysokości 

odpłatności za usługi opiekuńcze (z późn. zm.) – druk nr 127. (Opinia Nr 10/2011 

z 15 marca 2011 r.). 
 

Ad. 6. 

Wybór kandydata na Wiceprzewodniczącego Komisji Budżetowej. 

 

Komisja nie dokonała wyboru z powodu braku kandydatów.  

 

Ad. 7. 

Sprawy bieżące. 

 

Nie zgłoszono spraw bieżących. 

 

 

Wobec zrealizowania porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji o godzinie 16.00 

zamknął posiedzenie. 

 

 

    Przewodniczący Komisji 

 

 

  Andrzej Hawranek 

 

 

   Protokołowała: 

 

Jadwiga Jaskiernia  


